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Studie společnosti NextFinance „Penzijní 
systém a jeho srovnání se stavebním spořením“ 
uvádí, že efektivním čtvrtým pilířem reformo-
vaného penzijního systému by mohlo být sta-
vební spoření. Studii minulý týden na 
tiskové konferenci Českomoravské 
stavební spořitelny  prezentoval její 
autor, hlavní ekonom NextFinance Vla-
dimír Pikora. 

K připravované reformě důchodového 
systému studie konstatuje, že v ideální 
podobě reforma neexistuje. Kdyby tomu 
tak bylo, celý svět by prošel důchodo-
vou reformou ve stejném stylu. Každé 
řešení má totiž své klady a zápory. A ty jsou 
v každé fázi hospodářského a demografického 
vývoje odlišné. Systém tak není v čase neustále 
stejně výhodný nebo nevýhodný. 

Se stavebním spořením jako čtvrtým pilířem 
penzijního systému by byl systém stabilnější. 
Rizika pro ekonomiku, pro střadatele i pro 
veřejné finance by byla více diverzifikovaná a 
náklady na přechod ze stávajícího systému by 
nebyly vyšší. Čtvrtý pilíř by pro stát představo-
val zcela odlišné nároky než druhý pilíř, s nímž 
jsou spojeny ohromné transformační náklady. 

Stavební spořitelny by se mohly do penzijní-
ho systému zapojit třemi způsoby a u všech 
těchto podob spoření na stáří, jak zdůrazňuje 

studie NextFinance, by samozřejmě bylo logic-
ké, aby je stát podporoval. 

– Spořit by si lidé mohli tak, jak byli zvyklí. 
Na konci spoření by vložili celou částku do 

jiného produktu finančních trhů jako 
vklad. 
– Stavební spoření by lidé využívali k 
pořízení vlastní nemovitosti, v níž by 
sami bydleli. Odstranilo by se tak riziko, 
že by neměli jako důchodci na nájem, 
přičemž k zabezpečení v důchodu by 
jim stačily prostředky získané z jiných 
pilířů penzijního systému. 
– Produkt stavebního spoření by byl 

pozměněn. Prodloužila by se spořicí fáze a po 
jejím ukončení by klient dostával po určité 
období anuitu, která by byla čerpána 
z naspořených prostředků. Během této výplatní 
fáze by přitom byly zbývající naspořené pro-
středky dále zhodnocovány jako ve spořicí fázi. 

Skutečnost, že již dnes využívají lidé stavební 
spoření ve velké míře jako spoření na stáří, 
potvrzují sami klienti v komunikaci s finanční-
mi poradci ČMSS a obdobně to dokládají závě-
ry výzkumu „Zajištění na stáří“, který loni 
realizovala agentura AVVM. Podle zjištění 
uvedeného výzkumu za nejvýhodnější nástroj 
zabezpečení na stáří pokládá stavební spoření 
58 % jeho účastníků.                  ZDROJ: ČMSS 

ČNB: Šéfem odboru  
dohledu nad úvěrovými 
institucemi je Burjánek 
Novým ředitelem odboru dohledu nad úvěrovými 
a platebními institucemi sekce dohledu nad fi-
nančním trhem ČNB se stal Martin Burjánek 
(42). Dosavadním ředitelem odboru byl Radek 
Křička. Burjánek po skončení studia v roce 1992 
působil v řadě finančních institucí, kde zastával 
různé manažerské pozice. V ČNB působí od po-
čátku roku 2008. Od července 2008 byl pověřen 
řízením referátu dohledu pravidel jednání a od-
borné péče dohledu nad kapitálovým trhem. 
Obchodní tým Coface 
Czech vede Schweiner  
Obchodní tým české složky úvěrové pojišťovny 
Coface vede od prosince loňského roku Pavel 
Schweiner (43). Má na starosti řízení veškerých 
obchodních aktivit v produktových řadách pojiš-
tění pohledávek, kreditní informace, inkaso po-
hledávek a factoring. 
Změny v OKIN GROUP 
OKIN FACILITY RU, dceřiná společnost skupi-
ny OKIN GROUP v Rusku, má nového country 
manažera. Stal se jím Jiří Podhola, který bude 
zodpovědný za rozvoj pobočky na ruském trhu. 
Na jeho bývalé pozici ředitele divize OKIN FA-
CILITY CZ a slovenské pobočky OKIN FACILI-
TY SK ho nahradí Pavel Smejkal, který bude mít 
na starosti i řízení obchodních a marketingových 
útvarů v obou zemích. 

LIDÉ 

Česká měna zpevnila  
Česká měna 21. ledna mírně oslabila k euru a vůči dolaru smazala předchozí ztráty, když zpevnila 

znovu pod 18 Kč. Kolem 17:00 se proti čtvrtku obchodovala k euru o pět haléřů slabší na 24,37 Kč/
EUR, vůči dolaru si připsala 20 haléřů na 17,94 Kč/USD.  

Počet i hodnota bankovek a mincí v oběhu vyšší 
V ČR bylo ke konci roku 2010 v oběhu přes dvě miliardy bankovek a mincí, což je ve srovnání s 

rokem 2009 nárůst o zhruba 45 milionů. Rovněž stoupla hodnota peněz v oběhu z předloňských více než 
386 mld. Kč na téměř 391 mld. Kč na konci roku 2010. Vyplývá to ze statistik ČNB.  

MMR od února zastavuje podporu hypoték pro mladé 
Ministerstvo pro místní rozvoj zastaví od 1. února podporu hypoték pro mladé u nově čerpaných úvě-

rů. Důvodem je pokles průměrné sazby úroků podporovaných hypotečních úvěrů pod 5 %. Úřad k tomu 
přistoupí po dvou letech, kdy zvýšené sazby hypoték částečně kompenzoval příspěvkem na úroky, infor-
movalo ministerstvo. V letošním roce má MMR na podporu hypoték 13,5 mil. Kč.  

Bonusy bankéřů? Hotově jen zlomek 
ČNB vydala pokyny, jak mají finanční instituce omezit bonusy. Stovkám českých bankéřů by tak měl 
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V lednovém vydání časopisu  
Bankovnictví si přečtete… 

• Rozhovor  s Evou Zamrazilovou  
o měření finanční gramotnosti 
• O měnícím se světě  
bankovních poplatků  
• Prognózu na klíčový rok 2011 
• O změnách v novém zákonu  
o spotřebitelském úvěru 
• Pojišťovnám hrozí klesající 
loajalita a rostoucí konkurence  

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplatném 
získáte na tel. čísle 800 110 022  

nebo na http://bankovnictvi.ihned.cz . 
Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  

Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny 
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už letos na bonusech přijít na účet jen zlomek toho, na co byli dosud zvyklí. Může za to regulace odměn, 
kterou vloni spustila Evropská komise. Má zamezit, aby byli pracovníci finančních institucí vysokými 
odměnami motivováni k získávání obchodu a nedbali přitom na rizika. Právě takové chování totiž podle 
evropského regulátora připravilo evropské banky o miliardy eur. "Z milionového bonusu, na který byl 
bankéř zvyklý, mu v daném roce v hotovosti mohou vyplatit jen asi 114 tis. Kč. Je to tím, že velkou část 
musí inkasovat jinak než v penězích a část rozložit do následujících let. Z částky navíc musí být strženo 
pojištění a daň," říká Radek Dyntar z Ernst & Young. Z částky však může zbýt ještě méně. U vysokých 
bonusů totiž požaduje ČNB rozložit v čase větší část odměn. Nejvíce se změny dotknou pracovníků 
pětice největších bank, odměňování ale musí upravit i menší banky, obchodníci s cennými papíry a úvě-
rová družstva, vyplývá ze sdělení ČNB z 30. prosince, které upřesňuje listopadovou vyhlášku ČNB. 

Singer se opřel do Kalouska kvůli IPB 
Guvernér ČNB Miroslav Singer zpochybnil argumentaci ministra financí Kalouska, 
který vinu za prohranou arbitráž s ČSOB přisoudil Zemanově vládě a ČNB. Podle 
Kalouska arbitři prokázali, že smlouva s ČSOB o prodeji padlé IPB v roce 2000 za 
symbolickou jednu korunu byla kvůli poskytnutým garancím nevýhodná a státu tím 
vznikla škoda 34 mld. Kč. Singer však v článku pro HN nabízí jiný výklad. Opírá se o 
výroky arbitrů, kteří byli "naprosto nepřesvědčeni" argumenty ministerstva financí, jež 
se v arbitráži domáhalo kompenzace za údajnou 34miliardovou škodu. A poukazuje na 
výrok, podle nějž ministerstvo ve skutečnosti získalo pozitivní hodnotu, protože 

bankrot IPB a následný útok na banky by mohly vést ke kolapsu celého českého bankovního systému.  

Vláda souhlasila se změnou zastoupení u MMF a SB 
Hlavního českého zástupce v institucích Světové banky bude při jednání případně střídat náměstek 

ministra financí Tomáš Zídek, v Mezinárodním měnovém fondu bude podobně působit viceguvernér 
ČNB Vladimír Tomšík. V současné době se funkce tzv. alternátů guvernérů vykonávají obráceně. Vyplý-
vá to z návrhu ministerstva financí, který schválila vláda. Ve funkcích guvernéra v institucích SB zůstá-
vá ministr financí Miroslav Kalousek a guvernér ČNB Miroslav Singer zůstává jako guvernér v MMF. 

Povánoční slevy využije téměř polovina Čechů 
Podle průzkumu Citibank realizovaného ve spolupráci s agenturou STEM/MARK nakupuje ve slevách 

po Vánocích 41 % českých zákazníků. Průměrně vydají na tyto nákupy částku mezi 1 a 3 tis. Kč a nej-
častěji využívají slev na oblečení, obuv a sportovní potřeby. 

Podnikatelé čelí tlaku na nižší náklady i ceny 
Za nejzávažnější hrozbu pro své fungování považují nadnárodní společnosti i nadále regulační opatře-

ní a soulad se zákonnými požadavky. Mezi podnikatelská rizika pro rok 2011 se pak nově zařadila sílící 
role národních vlád. Vyplývá to z průzkumu „Global Business Risk Report“ společnosti Ernst & Young. 
Nejvýznamnější změnou v porovnání s rokem 2010 je posun rizika snižování nákladů o čtyři místa na 
druhou pozici v žebříčku a sskok o deset míst na pátou příčku v případě rizika tlaku na snižování cen. 

Loni vzniklo více firem než v roce 2009 
Podle údajů rejstříkových soudů bylo loni založeno celkem 27 364 společností s právní formou akcio-

vá společnost, evropská společnost nebo společnost s ručením omezeným, což je v porovnání s rokem 
2009 o 1374, tj. o 5 % společností více. Největší nárůst byl zaznamenán v Praze a Brně. Stále oblíbeněj-
ší formou jsou tzv. evropské společnosti (SE), kterých bylo v roce 2010 v ČR založeno 162. 

Polovina lidí čeká většinu důchodu od státu  
Pouze 55 % ekonomicky aktivních lidí v ČR se domnívá, že většina jejich příjmů 
po odchodu do důchodu poplyne ze státního systému důchodového pojištění. Mezi 
mladými lidmi do 34 let se toto očekávání objevuje dokonce jen v 43 % případů. 
U 87 % současných důchodců přitom pochází většina příjmů ze státního systému. 
Vyplývá to z výsledků průzkumu AXA Retirement Scope.  

Držitelům dluhopisů Sazky radí KPMG a další 
Vedení loterijní společnosti Sazka se na jednání s držiteli jejích dluhopisů dohodlo, že společnost 

KPMG bude finančním poradcem a kanceláře Dewey&Le Boeuf a BBH právními poradci držitelů dlu-
hopisů. Předmětem jednání byl další postup finanční restrukturalizace Sazky a kroky, které je třeba v 
tomto směru podniknout, uvedl bez dalších podrobností mluvčí Sazky Zdeněk Zikmund. 

Nedostatek příležitostí pro pracující matky 
Situace v oblasti rovných pracovních příležitostí je po celém světě znepokojivá. Z průzkumu společ-

nosti Regus vyplývá, že se meziročně o pětinu snížil počet firem, které zamýšlejí najímat více pracují-
cích matek.  Loni plánovalo 44 % společností najmout pracující matky, lezos se počet těchto společností 
snížil na 36 %. Řada firem má stále ze zaměstnávání pracujících matek obavy. V ČR se zaměstnavatelé 
zejména obávají toho, že by matky mohly opustit zaměstnání kvůli dalšímu těhotenství (35 %), ale mají 
menší strach, že by jejich znalosti a dovednosti mohly být zastaralé (21 %). Na druhou stranu si však 
většina firem cení matek vracejících se po mateřské dovolené.  

Nová infrastruktura  
Raiffeisenbank od IBM 
Raiffeisenbank a IBM podepsaly tříletou smlou-
vu na dodávku kompletní hardwarové a softwa-
rové infrastruktury, která vytvoří základ pro im-
plementaci a provoz nového informačního systé-
mu. Cílem této obměny technologií a aplikací je 
zlepšení kvality služeb klientům Raiffeisenbank. 
Strategická aliance  
Logicy a Microsoftu   
Společnost Logica oznámila zahájení spolupráce 
se společností Microsoft při poskytování řešení 
cloud computingu svým zákazníkům. Využití ve-
řejných a privátních cloudových služeb od 
Microsoftu umožní společnosti Logica poskyto-
vat speciální nabídky v regionu Evropa, Blízký 
východ a Afrika (EMEA). Odhaduje se, že v prů-
běhu tohoto roku zajistí aliance 10% nárůst tržeb 
z cloudových služeb. Kombinace poradenského 
přístupu Logicy a technologicky unikátní nabíd-
ky Microsoftu nabídne zákaznmíkům výhody ja-
ko snížené náklady, zvýšená pružnost a obchodní 
růst dosažený prostřednictvím spolupráce. 
Počítače běží  
stovky hodin zbytečně 
Zaměstnanci nechávají počítač ve firmě zapnutý 
i mimo pracovní dobu, a to v průměru 120 hodin 
měsíčně. Podle průzkum společnosti SODATSW 
tak tuzemské podniky zbytečně platí za elektric-
kou energii téměř 60 Kč měsíčně za jedinou pra-
covní stanici. Firmy se sto počítači mohou správ-
ným vypínáním ušetřit dokonce 70 tis. Kč ročně.   
Nová společná řešení  
od HP a Microsoftu  
Společnosti HP a Microsoft představily portfolio 
nových kombinovaných řešení spojujících v sobě 
serverové aplikace, infrastrukturu a produktivní 
nástroje. Mezi oznámené novinky patří řešení pro 
business intelligence, messaging a datové sklady. 
Novinky umožní organizacím zrychlit rozhodo-
vání a zvýšit produktivitu zaměstnanců. Přede-
vším však IT profesionálům pomohou bojovat se 
dvěma největšími nepřáteli při zavádění nových 
serverových řešení – časem a složitostí. 
Systém od Arbes pro WPB  
WPB Capital, spořitelní družstvo dokončilo im-
plementaci bankovního systému Arbes OBS. Ta-
to investice do rozvoje umožňuje spořitelnímu 
družstvu rozšířit nabídku o standardní bankovní 
produkty a služby jako jsou běžné účty, interne-
tové bankovnictví nebo kontokorentní úvěry. 
20 000 podnikatelů  
s virtuální kanceláří 
Počet českých podnikatelů, kteří využívají služeb 
poskytovatelů virtuálních kanceláří, se přiblížil 
20 000. Podle společnosti SMART Office počet 
zájemců o virtuální kanceláře rok od roku roste: 
„Zatímco dříve bylo zřejmé, že využití virtuálních 
kanceláří není zcela obvyklé, dnes jsou chápány 
jako standardní prvek podnikání.“ 

TECHNOLOGIE 
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Americké akcie uzavřely 
nejvýše od června 2008 
Americké akcie 18. ledna posílily v čele s firma-
mi Boeing a Caterpillar. Nejsledovanější index 
Dow Jones stoupl o 0,43 % na 11 837,93 bodu. 
To představuje jeho nejvyšší závěrečnou hodnotu 
od června 2008. Širší index Standard & Poor's 
500 vzrostl o 0,14 % na 1295,02 bodu a index 
technologického trhu Nasdaq Composite se zvý-
šil o 0,38 % na 2765,85 bodu. 
Polsko zvýšilo  
hlavní úrokovou sazbu  
Měnový výbor polské centrální banky zvýšil 
hlavní úrokovou sazbu o čtvrt procentního bodu 
na 3,75 %. Úroky stouply poprvé od roku 2008 
kvůli obavám z dalšího růstu inflace.  
Zátěžové testy bank  
v Evropě přitvrdí 
Ministři financí členských zemí EU se dohodli na 
tom, že zátěžové testy bank budou letos tvrdší. 
Zahrnovat by měly třeba i zacílení na likviditu. 
Metodologie pro testy by měla být připravena do 
března, testy provedeny do května a výsledky by 
měly být známy ve 3. čtvrtletí. Testováno by mě-
lo být stejných 91 finančních institucí jako loni 
Euro je stabilnější  
než marka, tvrdí studie  

Mnoho Němců nedá dopustit 
na německou marku, s níž 
mají spojená léta prosperity a 
blahobytu, a loňské otřesy eu-
ra je v tom ještě utvrdily. Od-
borníci pojišťovny Allianz ale 

přišli s překvapivým tvrzením – euro je stabilněj-
ší než bývala "stará dobrá marka". Podle jejich 
výzkumu rostly ceny od zavedení společné měny 
v roce 1999 v průměru o 1,5 % ročně. V dobách 
marky byla průměrná inflace 2,6 %. Nové plati-
dlo podle výzkumu Allianz ztratilo od svého za-
vedení přes pětinu své hodnoty. Pokud si někdo v 
té době odložil jedno nezdaněné euro stranou, má 
dnes faktickou hodnotu 78 centů. Hodnota ně-
mecké marky ale klesala podle nich mnohem 
rychleji. Udělal-li někdo to samé třeba v polovi-
ně 70. let 20. století se západoněmeckou měnou, 
ztratila pětinu hodnoty už za pět let.  
EBRD loni investovala 
rekordních 9 mld. EUR 
EBRD loni zvýšila investice na rekord 9 mld. 
EUR ze 7,9 mld. EUR v roce 2009. Banka před-
pověděla, že za loňský rok vykáže čistý zisk přes 
1 mld. EUR po ztrátě 746 mil. EUR předloni. 
Počet padělků klesl 
Počet zadržených falešných eurobankovek klesl 
ve 2. polovině loňského roku ve srovnání s před-
chozím pololetím o 5,9 % na 364 102 kusů. V 1. 
pololetí bylo zachyceno 387 000 falešných euro-
bankovek. Počet odhalených padělků klesl i za 
celý rok, a to poprvé od roku 2006, vyplývá ze 
zprávy ECB. Počet padělaných euromincí, které 
se podařilo zadržet, loni proti předcházejícímu 
roku narostl o 8 % na 186 000 kusů. Informovala 
o tom EK. Padělatelé se nejvíce soustřeďují na 
mince v hodnotě 2 EUR, které představují tři ze 
čtyř zadržených falzifikátů.  
Slovenský leasingový 
trh loni stoupl o 5,3 % 
Leasingový trh na Slovensku loni podle předběž-
ných údajů stoupl o 5,3 % na 1,56 mld. EUR. 

ZE ZAHRANIČÍ 
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BANKY 
Banky poskytly nejvíce hypoték od července 2008 

Tuzemské banky v prosinci uzavřely 6106 nových hypoték v objemu 10,3 mld. Kč, což je v meziroč-
ním srovnání nárůst o 4,3 mld. Kč. Je to nejlepší výsledek od července 2008, vyplývá z ukazatele Fin-
centrum Hypoindex na internetových stránkách www.hypoindex.cz. Podle něj průměrná úroková sazba 
všech poskytnutých hypoték v prosinci klesla o desetinu procentního bodu na 4,23 %. Za rok 2010 tak 
hypoteční banky poskytly podle Fincentrum Hypoindexu 50 386 hypotečních úvěrů v celkové hodnotě 
84,3 mld. Kč. V meziročním porovnání je to 13% nárůst jak v počtu, tak objemu poskytnutých hypoték. 
Průměrná úroková sazba hypoték v součtu za celý loňský rok klesla o více než 1,25 procentního bodu. 

Hypoteční trh jde nahoru, porostou ale i sazby 
Hypoteční banka v roce 2010 poskytla úvěry v objemu přesahujícím 27 mld. Kč a s tržním podílem 

více než 32 % je jedničkou českého hypotečního trhu. Každý třetí hypoteční úvěr tak byl loni uzavřen 
právě v Hypoteční bance, ať už prostřednictvím vlastní obchodní sítě, nebo přes její alianční partnery. 
Současná úroveň úrokových sazeb hypotečních úvěrů ale není udržitelná a sazby budou růst. 

Objem úvěrů od stavebních spořitelen loni klesl  
Tuzemské stavební spořitelny loni poskytly úvěry za 58,3 mld. Kč, což je v 
meziročním srovnání pokles o 12 %. Naopak zájem o nové smlouvy o staveb-
ním spoření včetně zvýšení cílových částek se zvýšil. Podle odhadů Asociace 
českých stavebních spořitelen lze letos očekávat u úvěrů obdobné výsledky 
jako loni. Celkově stavební spořitelny uzavřely loni zhruba přes 906 000 
smluv včetně navýšení cílové částky, předloni to bylo zhruba 887 000. Z pěti 

tuzemských spořitelen jen ČMSS a Stavební spořitelna České spořitelny počet nových smluv zvýšily. 

Poplatky za výběry z bankomatů se klientům vrátí 
Od začátku ledna mohou klienti Komerční banky získávat další výhody v rámci nového programu 

MojeOdměny. Za každou platbu debetní či kreditní kartou KB vrátí Komerční banka nově klientovi 
poplatek za jeden výběr z bankomatu KB debetní kartou. Poplatek 5 Kč za výběr z bankomatu KB je 
klientovi v době výběru naúčtován, ale za každou platbu kartou u obchodníka uskutečněnou ve stejném 
měsíci je poplatek klientovi v následujícím měsíci automaticky vrácen.   

IQ plovoucí hypotéka od LBBW 
LBBW Bank CZ přichází na trh s novým produktem – IQ plovoucí hypotékou. Úroková sazba je zá-

vislá na vývoji jednoměsíční sazby PRIBOR, kterou ČNB denně aktualizuje. Jedná se o úvěr na pořízení 
nemovitosti pro vlastní bydlení nebo rekreaci s možností financování až do 90 % zástavní hodnoty ne-
movitosti a s dlouhodobou splatností až 30 let. Celková měsíční splátka se skládá ze splátky jistiny, která 
je neměnná, a ze splátky úroku, který se mění měsíčně podle sazby PRIBOR. Klient může zdarma přejít 
od pohyblivé úrokové sazby k fixní sazbě, zpětný přechod z fixní sazby na pohyblivou však možný není.  

Platební karta AXA mění design  
Platební karta AXA mění svou vizuální podobu. Zlatý vizuál nahradí kombinace bílé a modré barvy 

doplněná typickým červeným lomítkem z loga finanční skupiny AXA.  

ČMSS se v roce 2010 dařilo 
V roce 2010 ČMSS opět potvrdila vedoucí pozici na trhu V období od ledna do prosince 2010 uzavře-

la ČMSS celkem 364 277 nových smluv o stavebním spoření včetně zvýšení cílové částky (meziročně 
+19,6 %). Celková cílová částka těchto smluv dosáhla hodnoty 136,4 mld. Kč (meziročně +4,2 %).  

Stavebko od Raifky celé rodině 
Raiffeisen stavební spořitelna spouští od 17. ledna marketingovou kampaň s cílem upozornit na jeden 

z dlouhodobě nejoblíbenějších produktů na finančním trhu. Atraktivitu stavebního spoření u Raiffeisen 
nyní podtrhuje akční sleva ze vstupního poplatku ve výši 1000 Kč, doplněná u vybraných klientů o dvoj-
násobné úročení vkladů v prvním roce spoření. Kampaň poběží do 30. dubna 2011. Stavební spoření u 
RSTS se vyplatí celé rodině – to je hlavní sdělení nové kampaně Raiffeisen stavební spořitelny.  

OVB Nejvstřícnější bankou se stala GE Money Bank 
Nejvstřícnější bankou klientského ratingu bank OVB Vstřícná banka za celý rok 2010 se stala GE 

Money Bank. Druhé nejvyšší hodnocení za celý rok 2010 zaznamenala Poštovní spořitelna. Na třetím 
místě se umístila Raiffeisenbank.Vyhodnocení bank za celý rok 2010 vychází z jednotlivých čtvrtletních 
hodnocení bank a zahrnuje tak všechny významné kroky a opatření bank ve vztahu ke klientům v roce 
2010. GE Money Bank dosáhla za všechna čtyři čtvrtletí nejvyššího průměrného hodnocení s 65,51 %. 
Následovala Poštovní spořitelna s 64,12 % a Raiffeisenbank se 63,33 %. GE Money Bank se také stala 
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Smazal však jen malou část propadu z roku 2009, 
kdy objem obchodů meziročně spadl až o 45 %.  
Ifo: Řecko své závazky 
nebude schopno vyrovnat  
Řecko nebude schopno vyrovnat své finanční zá-
vazky, proto by se mělo s věřitelskými bankami 
dohodnout na restrukturalizaci, řekl šéf institutu 
Ifo Hans-Werner Sinn. Společné dluhopisy eu-
rozóny podle něj nic neřeší. Sinn tak znovu ote-
vřel otázku, o níž se už několikrát hovořilo, ale 
kterou nejvyšší místa v Berlíně i v Aténách vždy 
rázně odmítla. "Řecko nebude schopno svůj dluh 
obsluhovat. Čím dřív si to uvědomí, tím to bude 
lepší pro všechny zúčastněné strany. Proto by 
mělo uzavřít s věřitelskými bankami dohodu o 
restrukturalizaci dluhu, kde by banky část svých 
pohledávek odepsaly," řekl Sinn.  
Svět bude potřebovat 
úvěry za 103 bil. USD 
Pokud má celosvětový hospodářský růst v příš-
tích 10 letech naplnit očekávání ekonomů, budou 
zapotřebí další úvěry v celkovém objemu až 103 
bil. USD. Uvádí to zpráva Světového ekonomic-
kého fóra (WEF) a McKinsey. Tématem se bude 
zabývat schůzka v Davosu, kde se pravidelně 
každý rok schází podnikatelská a politická elita. 
Španělské spořitelny 
budou hledat v Asii 
Španělsko před dalšími zátěžovými testy bank 
nejprve zvýší kapitál problematických spořitelen. 
Zdroje z regionálních španělských spořitelen 
agentuře Reuters řekly, že šéfové těchto institucí 
asi už v březnu vyrazí do Asie a budou tam své 
ústavy prezentovat. Spořitelnám se zatím nepo-
dařilo žádného zájemce ze soukromého sektoru 
přesvědčit, aby do nich investoval, i když s po-
dobnou prezentací loni jezdily po Evropě i USA. 
Morgan Stanley zvýšila 
zisk na 600 mil. USD  

Banka Morgan Stanley 
zvýšila čtvrtletní zisk o 
60 % na 600 mil. USD 
díky poplatkům v malém 
bankovnictví. Výsledky 
obchodování s dluhopisy 

ale byly slabší. Celkové příjmy banky dosáhly 
7,8 mld. USD. Její zisk na akcii dosáhl 41 centů. 
Zisk banky Goldman  
Sachs klesl o 53,4 % 
Čistý zisk Goldman Sachs Group ve 4. čtvrtletí 
klesl o 53,4 % na 2,23 mld. USD. Ke slabším vý-
sledkům částečně přispěl nižší zájem o obchodo-
vání s cennými papíry s fixním výnosem. Za celý 
rok pak zisk klesl o 37 % na 7,71 mld. USD. 
Citigroup loni vydělala  
Třetí největší americká banka Citigroup loni vy-
dělala 10,6 mld. USD. Vykázala tak první celo-
roční zisk od roku 2007. V samotném 4. čtvrtletí 
hospodařila banka se ziskem 1,3 mld. USD po 
ztrátě 7,6 mld. USD před rokem. Za zlepšením 
stál pokles ztrát souvisejících se špatnými úvěry.  
Goldman Sachs nenabídne 
akcie Facebooku v USA  
Investiční banka Goldman Sachs nabídne akcie 
Facebooku jen investorům mimo Spojené státy. 
Podle Reuters to banka zdůvodňuje abnormální 
publicitou, která celý proces nabídky akcií v 
USA provází, jde ale prý o její vlastní rozhodnutí 
a nikdo je nevyžadoval. Akcie Facebooku budou 
nabízeny pouze bohatým investorům, drobní in-
vestoři nebudou mít možnost si je koupit. 

Největší výnos 2010: ČSOB Akciový fond - SVE 
Z 20 otevřených fondů ČSOB jich loni 19 vzrostlo, z toho 14 o více než 3 % a čtyři fondy o více než 

10 %. Nejúspěšnější byl v tomto ohledu ČSOB Akciový fond – Střední a Východní Evropa, který dosáhl 
zhodnocení 18,84 % za rok. Druhý největší nárůst zaznamenal ČSOB Realitní mix, a to 12,47 %. Mezi 
čtyři nejúspěšnější otevřené fondy se ještě zařadily ČSOB Akciový fond Vodního bohatství a ČSOB 
Komoditní fond.  Mezi retailovými zajištěnými fondy si nejlépe vedl Maximal Invest – ČSOB Premiový 
fond 5 (11,73 %) a Maximal Invest – ČSOB Premiový fond 6 s výnosem 10,83 %.  

Raiffeisenbank poradcem pro burzu New Connect 
Raiffeisenbank se stala prvním a dosud jediným českým autorizovaným poradcem pro polskou burzu 

New Connect. Ta je určena pro střední firmy, které chtějí pokračovat v růstu, nemají dostatek vlastního 
kapitálu a nemají přístup k bankovním úvěrům. Zároveň umožňuje malé emise IPO, i pod 1 mil. EUR. 
Raiffeisenbank zaštítí celý proces upsání IPO od návrhu vhodné struktury transakce přes oslovení inves-
torů a umístění akcie na trh až po následný dohled. 

Důvěra v obchodování téměř na úrovni před krizí  
Důvěra odborníků ze sféry soukromého kapitálu se ve střední Evropě ustálila nepatrně pod úrovní před 

dopadem finanční krize. Podle společnosti Deloitte tak dochází k tzv. novému normálu, který předzna-
menává začátek nového období stability a výrazného růstu obchodů.  
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KAPITÁLOVÝ TRH 

jednou z mála bank, které své hodnocení v průběhu roku neustále zvyšovala a stala se tak největším 
skokanem, kdy své hodnocení díky svým konkrétním krokům a opatřením ve vztahu ke klientům zvýšila 
z 61,3 % v 1. čtvrtletí na 69,05 % ve 4. čtvrtletí. V průběhu roku se index vstřícnosti GE zvýšil o 7,75 %. 

 Nejvstřícnější bankou 4. čtvrtletí 2010 se stala Fio banka, která tak obhájila pozici Nejvstřícnější 
banky za 3. čtvrtletí. Fio banka získala hodnocení 70,13 %. Druhé nejlepší hodnocení získala GE Money 
Bank se 69,05 % a třetí nejlepší hodnocení zaznamenala Poštovní spořitelna se 65,29 %. 

O Bonusový vklad od Lišky byl velký zájem 
Novinka ČMSS Bonusový vklad od Lišky se loni setkala s velkým zájmem. 
Mimořádné vklady klientů překročily 474 mil. Kč. Zájem o novinku nabízející 
bezpečné zhodnocení úspor stále trvá, proto ČMSS výhodnou nabídku prodlu-
žuje do konce března. Ke standardním výhodám stavebního spoření přidává 
Bonusový vklad další, především bonus ve výši 1 % z vložených prostředků, 
zůstatek na účtu je přitom úročen úrokovou sazbou 2 % p.a. K tomu mají 

klienti vedení účtu po dobu dvou let zdarma. Aktuálně je podmínkou, že klient uzavře za standardních 
podmínek v období od 1. 1. 2011 do 31. 3. 2011 prvotní nebo následnou smlouvu o stavebním spoření. A 
na tuto smlouvu vloží do 30. 4. 2011 jednorázově nebo postupně minimálně částku 70 000 Kč.  

LBBW Bank: Speciální nabídka hypoték 
LBBW Bank CZ vstupuje do nového roku se speciální nabídkou hypoték na bydlení. Výhoda spočívá 

v garantované úrokové sazbě 3,86 % p.a. pro hypotéky s dobou fixace tři roky, 3,98 % p.a. pro fixaci na 
čtyři roky a 4,10 % p.a. pro fixaci na pět let (LTV do 70 %).  Akce poběží do 31. 3. 2011. 

Zneužívání kreditních karet 
Lidé si kreditní karty nechrání. Nosí PIN napsaný na kartě, kartu nechávají bez dozoru nebo s ní platí 

na rizikových serverech. Společnost Home Credit loni odhalila 39 případů zneužití, což je o 11 více než 
v roce 2009. Jejich celková hodnota byla téměř 300 tis. Kč. Nejčastěji kartu použil někdo z rodiny.  

Finanční centrum PS ve Strakonicích 
Poštovní spořitelna 17. ledna rozšířila  svou obchodní síť o další pobočku. Nové Finanční centrum s 

pořadovým číslem 54 otevřela ve Strakonicích v ulici U Svaté Markéty.  

Fio banka chystá novinky 
Rok 2011 zahájila Fio banka kampaní, která potrvá do konce února. Pro klienty chystá kromě možnos-

ti zřízení účtu bez návštěvy pobočky i další rozšíření služeb. Během čtvrt roku nabídne možnost platit 
rychle a bezpečně na webu prostřednictvím platební brány PayMyWay, možnost obsluhovat účet pro-
střednictvím aplikace speciálně vyvinuté pro „chytré“ telefony nebo výhodnější zahraniční platby mimo 
eurozónu. Pro investory výhodnější obchodování na americkém trhu a snadné konverze měn online. 

GE Money Bank financuje třetinu výkonu bioplynek 
GE Money Bank financuje 33 % celkového instalovaného výkonu všech bioplynových stanic a je tak 

jedničkou na trhu. Na výstavbu bioplynových stanic poskytla úvěry v celkové výši 2,5 mld. Kč, a to více 
než 40 zemědělským společnostem. Výhodou je také komplexní poradenství specializovaných bankéřů.   

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 28. ledna na seminář: 
 

ZÁKLADY BANKOVNÍCH SLUŽEB PRO PRACOVNÍKY BACK OFFICE 
Lektor: JUDr. Ing. Otakar Schlossberger, Ph.D. 
 

Účastníci se seznámí s právními předpisy nezbytnými pro činnost útvaru 
back office, s náležitostmi dokumentace klienta, její kontrolou a úplností,  
se zpracováním plateb, administrací změn i podporou obchodu. 
 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 
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Obama chce odstranit 
zbytečné regulace 
Prezident USA Obama hodlá odstranit zbytečné 
regulace. Chce tak podpořit ekonomiku, kterou 
již delší dobu sužuje vysoká nezaměstnanost. 
Svůj podíl na tom má i přebujelá administrativa, 
míní prezident. Podle komentátorů jde o další 
krok, kterým se Obama snaží napravit své po-
chroumané vztahy se soukromým sektorem. 
Čína s růstem 10,3 % 

Čínská ekonomika kon-
cem roku nečekaně 
zrychlila růstové tempo a 
za celý rok 2010 její HDP 
vzrostl o 10,3 %, nejrych-
leji za tři roky. Meziroční 

inflace se v posledním měsíci 2010 zmírnila na 
4,6 % z listopadového maxima za 28 měsíců na 
5,1 %. Oznámil to čínský statistický úřad. 
Pojišťovna AIG prodá 
tchaj-wanskou divizi  
Pojišťovna AIG se dohodla na prodeji 97,6 % ve 
třetí největší pojišťovně na Tchaj-wanu místnímu 
konglomerátu Ruentex Group za 2,16 mld. USD. 
AIG prodává svůj majetek, aby získala peníze na 
splacení státní pomoci. 
Německo zvýšilo  
odhad růstu ekonomiky  
Německá vláda zvýšila odhad růstu ekonomiky 
na letošní rok na 2,3 %, zatímco dosud předpoví-
dala růst o 1,8 %. Kabinet ale zároveň snížil od-
had růstu objemu vývozu i dovozu. Německo je 
závislé na exportu a stav jeho ekonomiky výraz-
ně ovlivňuje řadu českých podniků. 
Trest za porušení  
bankovního tajemství 
Soud v Curychu po jediném dni přelíčení po-
trestal bývalého bankéře a informátora serveru 
WikiLeaks Rudolfa Elmera. Za porušení bankov-
ního tajemství ho odsoudil k podmínečné pokutě 
7200 CHF. Elmera soud uznal vinným také ze 
zastrašování jednoho ze zaměstnanců švýcarské 
banky Julius Baer, u níž pracoval. Soudce mu na-
konec udělil nižší trest, než žádala obžaloba.  
Erste vyhlíží akvizice 
Rakouská bankovní skupina Erste Group Bank 
má v zemích střední a východní Evropě období 
nejhorších úvěrových ztrát z finanční krize již za 
sebou. Nyní bude v regionu vyhledávat nové 
akvizice, řekl šéf Erste Andreas Treichl. 
Růst SVE má být 3,8 % 
HDP střední a východní Evropy vzroste letos na 
3,8 %, což je zvýšení oproti 3,6 % v roce 2010. 
Kromě toho poprvé po čtyřech letech má každá 
ze zemí tohoto regionu, které pokrývá bankovní 
síť UniCredit, podle očekávání vykázat nárůst. 
Výnosy sítě KPMG rostly 
Výnosy KPMG, celosvětové sítě poradenských 
společností poskytujících služby v oblasti auditu, 
daní a poradenství, dosáhly 20,63 mld. USD za 
fiskální rok končící 30. 9. 2010. Ve srovnání s 
předchozím rokem (20,11 mld. USD) vzrostly o 
2,6 mld. USD (o 0,1 % v místních měnách). 

ČP loni odhalila podvody za 278 mil. Kč 
Česká pojišťovna v roce 2010 odhalila 680 případů pojistných podvodů za 278 mil. Kč, tj. o 16 % více 

než v roce 2009, kdy detektivové ČP zachránili na pojistných plněních 239,5 mil. Kč. Většina pojistných 
podvodů je stále páchána jednotlivci, jde o tzv. oportunistickou podvodnou činnost. Minoritní část po-
jistných podvodů jde na účet organizovaných skupin. Jejich jednání má však větší finanční dopad.  

Nejvíc pojistných podvodů se týká aut 
Více než 40 mil. Kč se loni podařilo uchránit pracovníkům ČSOB Pojišťovny, kteří se zabývají odha-

lováním pojistných podvodů. Snahu nepoctivců obohatit se na úkor pojišťovny se jim podařilo zjistit ve 
205 šetřených případech, z nichž více než polovina se týkala pojištění motorových vozidel. 

Pojistné podvody za dva roky čtyřikrát vyšší  
Detektivové Generali odhalili v průběhu roku 2010 pojistné podvody za více než 50 mil. Kč.  Celkový 

účet ale může být vyšší, protože další případy jsou stále v šetření a dosud nebyly uzavřeny. I tak se výše 
odhalených pojistných podvodů meziročně skokově zvedla. Jedná se přibližně o 60% nárůst proti roku 
2009, kdy uchráněná hodnota činila 32 mil. Kč. Srovnání s rokem 2008, kdy se částka pohybovala na 
hranici 11,5 mil. Kč je ještě markantnější. Za poslední dva roky vrostla jejich výše více než čtyřikrát.  

Investiční životní pojištění Allianz pojišťovny  
Lednovou novinkou v portfoliu Allianz pojišťovny je RAPIDinvest, jednorázové 
investiční životní pojištění. Patří do rodiny pojištění s primárně investiční funk-
cí, které si lidé vybírají k efektivnějšímu zhodnocení úspor, než jaké nabízejí 
běžné bankovní produkty. Z interního průzkumu Allianz vyplývá, že o tyto pro-
dukty se nejvíce zajímají  klienti ze středních Čech, Brněnska a Ostravska. Tři 
pětiny tvoří muži (průměrně investují 300 tis. Kč), dvě pětiny ženy (jejich prů-

měrné vklady jsou o 100 tis. Kč nižší). Nejčastěji jde o padesátníky, výjimkou nejsou ani osmdesátníci.  

Nové typy pojištění od Lišky 
Od února ČMSS rozšiřuje skladbu produktů o dvě novinky. První je Životní pojištění od Lišky a dru-

hou pojištění majetku a odpovědnosti. ČMSS tak vychází vstříc potřebám rodinných financích klientů. 

ČP: Účet za sníh se zastavil na 29 mil. Kč 
Jak letošní velká voda postupně opadávala, přibývalo hlášení vzniklých škod. Česká pojišťovna jich 

eviduje více než 700 s odhadovaným pojistným plněním kolem 16,5 mil. Kč. Nejvíce zatopených sklep-
ních prostor, ale také zahrad, studní či garáží nahlásili klienti České pojišťovně v pondělí 17. ledna 
(celkem 301). Mezi nejpostiženější okresy patří Litoměřice (80 škod), Louny (77), Praha – západ (75) a 
Kladno (46), z krajů pak Středočeský, Ústecký, Karlovarský a Plzeňský. Počet nahlášených škod z letoš-
ních povodní a záplav není dle odhadů expertů ČP zatím konečný a může se zastavit až na čísle 1000.  

Pojišťovny měly v prosinci více škod  
Prosincové přívaly sněhu společně s mrazivým počasím způsobily, že pojišťovny zaznamenaly proti 

běžném zimnímu měsíci o několik desítek procent škod více. Klienti jim nahlásili desítky tisíc pojist-
ných událostí za celkem stovky milionů korun. Nejvíce jich vzniklo v pojištění vozidel, kde šlo zejména 
o menší plechové škody. Další tisíce škod byly hlášeny z majetkového pojištění, a to hlavně na střechách 
poškozených tíhou sněhu. Řadu škod nahlásili chodci, kteří upadli na namrzlém chodníku. 
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Leasing pro fyzické osoby u RLCZ dál v nabídce 
Finanční leasing pro fyzické osoby je u společnosti Raiffeisen - Leasing (RLCZ) dál v 
nabídce. „Finanční leasing pro fyzické osoby jsme se rozhodli v naší nabídce zachovat, 
protože zůstává nadále opodstatněným a využívaným produktem a chceme nechat na zá-
kaznících, aby se sami rozhodli, který z finančních produktů vyhovuje v danou chvíli nejlé-
pe právě jejich potřebám,“ říká Rastislav Kereškéni, jednatel Raiffeisen – Leasing.  

Výzkum CVO 2010 společnosti Arval 
Druhý největší poskytovatel služeb operativního leasingu firemních autoparků v ČR, společnost Arval, 

představila výsledky průzkumu Corporate Vehicle Observator (CVO), který se zaměřuje na společnosti 
využívající firemní vozidla. Z dat vyplynulo, že firmy snižují náklady na autoparky, příliš neholdují 
alternativním palivům nebo že české společnosti nedostatečně využívají potenciál operativního leasingu. 
Rok 2010 byl i nadále ve znamení úspor. České i světové firmy nehledě na velikost se zaměřily přede-
vším na sdílení vozů svého autoparku, ať už formou car poolingu, kdy je vůz obecně k dispozici skupině 
zaměstnanců, nebo prostřednictvím přidělením jednoho vozu vícero zaměstnancům, tzv. car sharing. 
Svorně také zjišťovaly, jak ušetřit na palivu. Společnosti s velkými autoparky se snažily zajistit lepší 
podmínky u poskytovatelů a správců svých autoparků, případně přistoupily k redukci firemní flotily. 
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